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Pascu (Consiliul Concurentei): Avem în curs o analiza a preturilor de echilibrare pe

piata de energie

Analizam preturile de echilibrare de pe piata de energie si ne  uitam foarte atent la cum se formeaza

acestea, dar pâna acum nu exista  niciun fel de suspiciune ca lucrurile functioneaza cu încalcarea Legii 

concurentei, a declarat, joi, într-o conferinta de specialitate,  vicepresedinte Consiliului Concurentei,

Dan-Virgil Pascu.

"În ce priveste preturile de echilibrare, avem în curs o analiza, nu o  investigatie. Nu exista niciun fel de suspiciune

ca lucrurile  functioneaza cu încalcarea Legii concurentei, însa cautam sa întelegem  de unde preturile acestea. Ştiti

mai bine decât mine ca acestea sunt  punctuale, nu au caracter de continuitate. În orice caz, ne uitam foarte  atent

pe piata aceasta de echilibrare si încercam sa întelegem cum se  formeaza preturile. Am venit, într-adevar, cu

propuneri catre legiuitor.  Noi avem o cooperare buna si cu ANRE. Avem o problema, într-adevar, pe 

interconectare, pe piata de echilibrare cu tarile din proximitate  Ungaria, Bulgaria, Grecia, Slovacia, acolo ar trebui

ar trebui investit.  Evident ca în situatia în care am avea o piata regionala, interesant ar  fi sa avem o piata unica

realmente si pe componenta de echilibrare.  Preturile nu vor mai fi asa de mari nici în România", a afirmat Pascu.

În ceea ce priveste investigatia referitoare la Hidroelectrica, acesta a  precizat ca autoritatea este multumita de

modul în care compania îsi  respecta angajamentele.

"În ceea ce priveste Hidroelectrica, am avut într-adevar o investigatie.  Noi am suspectat ca cei de la Hidroelectrica

retin sau nu  comercializeaza cantitate de energie electrica pe piata pentru ziua  urmatoare, pentru a creste artificial

preturile si a câstiga. Pe de alta  parte, pe piata de echilibrare, investigatia noastra s-a încheiat cu  angajamente. Ei

si-au asumat niste obligatii. Angajamentele au o durata  de trei ani. Suntem în ultimul an. Vom face o evaluare

finala, însa  monitorizam periodic obligatiile (...) Ei si-au asumat, s-au angajat sa  desparta departamentele care se

ocupa de comercializarea pentru PZU,  respectiv piata de echilibrare. Pâna la momentul la care vorbim, suntem 

foarte multumiti de maniera în care Hidroelectrica a înteles sa-si  respecte angajamentele", a subliniat

reprezentantul autoritatii de  concurenta.

Potrivit sursei citate, Consiliul Concurentei monitorizeaza piata de  energie electrica si a gazelor naturale de foarte

multa vreme.

"Utilizam toate instrumentele pe care le avem la dispozitie, de la  investigatii de încalcare, investigatii sectoriale,

analize, studii.  Suntem implicati în procesele de avizare legislativa (...) Vazând  calendarul initial, am crezut ca

termenul de aprilie 2025 e în legatura  cu competitia electorala care se afla acum, aceasta fiind ratiunea  pentru

care nu sunt deschise. Vestile cu privire la depozitele cu 101%  sunt, fara îndoiala, îmbucuratoare. Noi la Consiliul

Concurente  ramasesem la 99,78%. E absolut important sa mai trecem un sezon rece.  Cel putin în ce priveste piata

gazelor naturale, aceasta este pronuntat  meteo-dependenta. De la 1 aprilie (2025, n.r), lucrurile vor trebui sa 

mearga gradual. Componenta de protectie sociala, evident, este o  importanta majora si nu poate fi neglijata. Dupa

liberalizarea pietei de  gaze, doar 43% dintre consumatorii din România au optat pentru dreptul  de exigibilitate.

Ceilalti au ramas la fostul furnizor, iar dintre aceia  care au optat pentru dreptul de a schimba furnizorul, 91% nu

l-au  schimbat. Deci, în realitate, desi exista un cadru legal foarte  functional, exista, arhitectura asta juridica

normativa (...) Trebuie  lucrat cumva la educarea consumatorului final si trebuie ca el sa  înteleaga care îi sunt

drepturile, care îi sunt obligatiile si care sunt  posibilitatile", a mentionat Dan-Virgil Pascu.

Responsabili din domeniul energetic românesc, alaturi de  reprezentanti ai asociatiilor de profil, participa,

joi, la conferinta  anuala InvestEnergy si la Gala dedicata specialistilor din energie, care  se desfasoara sub

patronajul Autoritatii Nationale de Reglementare în  domeniul Energiei (ANRE).
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